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عنابستانی نماینده مجلس: 

تا صحبت از وضعیت کشور می کنیم، می گویند در جنگ هستیم

عضو کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۲ مجلس:

کارزار تبلیغاتی برای فشار و تهدید نمایندگان به هیچ وجه مورد قبول نیست

صفری عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها:

آمارهای رئیس جمهور برای مردم و نمایندگان 
در هاله ای از ابهام قرار دارد

سرویس سیاسی- محمــد صفری ملک میان 
عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۲ در 
رابطه با آمارهای ارائه شده از سوی رئیس جمهور 
در جلســه صحن علنی مجلس و واکنش ها نسبت 
به این آمارها، گفت: یکی از اشتباهاتی که مسئولان 
تراز اول و مقامات به ویژه روسای محترم جمهور 
مرتکب می شوند مســاله اکتفا کردن به آمارهایی 
است که کارگزاران پایین دستی به مقامات بالادستی 
انتقال می دهند و این جزو مواردی اســت که مقام 
معظم رهبــری همواره تاکید دارنــد که ما به این 

آمارها بسنده نکنیم.
وی ادامــه داد: اینکه آقای رئیس جمهور آمار 
می دهنــد که ما برای یک میلیون نفر اشــتغالزایی 
داشتیم مساله ای است که هم برای مردم و هم برای 
نمایندگان مجلــس در هاله ای از ابهام قرار دارد و 
باید روشــنگری و شفاف سازی شود. یا در برخی 
شــاخص ها و موارد دیگر هم ایشــان آمارهایی را 
مطرح می کنند که شاید برای جامعه چندان ملموس 

نباشد.
نماینده مردم رودسر در مجلس همچنین عنوان 
کرد: من در رأی گیری کلیات لایحه بودجه علیرغم 
اینکه مجلس به آن رأی موافق داد و تصویب شــد؛ 
هــم در صحن علنی و هم در کمیســیون تلفیق به 

کلیات لایحه بودجه رأی مخالف دادم.
وی خاطرنشان کرد: دلیل مخالفت بنده هم این 
بود که به اعتقاد من، آن »تحول اقتصادی« که یکی از 
برنامه ها و شعار های راهبردی آقای رئیس جمهور 
بود و ما برهمین اســاس به ایشــان کمک کردیم و 
رأی دادیم و انتظار داشتیم، با این بودجه نمی تواند 
 آن تحــولات اقتصــادی را دنبــال کــرده و پیش 

ببرد.
عضو کمیســیون امــور داخلی و شــوراها 
خاطرنشــان کرد: همچنین لازم می دانم به ضرس 
قاطــع بگویم که با توجه به شــرایط و منابع مالی 
موجــود، عمده عددهایی که در لایحه بودجه آمده 

و تعریف شــده قابلیت تحقق نــدارد. در مجموع 
حرف های بسیار زیادی پیرامون کلیات و همینطور 
مسائل جزئی لایحه بودجه وجود دارد که ان شاءالله 
در کمیســیون های تخصصی و بعد در کمیسیون 
تلفیق نســبت به رفــع و اصلاح آن تلاش خواهیم 

کرد.
عضو کمیســیون تلفیق لایحه بودجه در ادامه 
تصریح کرد: انتظار داریم دولت محترم به ســمتی 
حرکت کند که منابع موجود را دقیق برآورد کرده و 
مصارفی که براساس آن تنظیم می شود را به نحوی 
تنظیم کند که یک تناســب و سنخیت میان منابع و 
مصارف پدید آید تا از یکسو در طول سال آینده با 
کسری بودجه مواجه نشویم و از سوی دیگر برای 
بســیاری از پروژه های عمرانی که بر زمین مانده و 

متوقف شده اســت، اعتبار تخصیص داده شود تا 
کار پیش برود.

وی تاکید کرد: دولت باید مســائل موجود در 
کشــور را اولویت بندی کرده و براساس آن نسبت 
بــه تدوین بودجه اقدام کنــد، برای مثال اکنون در 
کشــور ما مساله بهداشــت یک اولویت اساسی و 
مهم اســت، آموزش و پرورش یکی از موضوعات 
بســیار مهم است یا اینکه ورزش و تندرستی یکی 

دیگر از موضوعات دارای اهمیت است. 
دولــت باید در بودجه به گونه ای برنامه ریزی 
می کرد کــه بتواند به اولویت های اصلی کشــور 
برسد؛ این جزو درخواست ها و مطالبات ما بود که 
ان شــاءءالله هم در کمیسیون تلفیق و در صحن این 

موارد را مطرح و مطالبه خواهیم کرد. 

سرویس سیاسی- یک نماینده مجلس گفت: 
تا ما صحبت از وضعیت کشور می کنیم، می گویند 
در جنگ هســتیم. بله جنگ هســت ولی جنگ و 
شرایط ترکیبی ایجاب می کند دولت هم یک آرایش 
مناسب شرایط جنگی برای خودش طراحی کند، به 
نظر می رســد به ویژه تیم اقتصادی دولت بر مبنای 
یک شــرایط آرامی کشور را اداره می کنند؛ در حالی 
که کشــور واقعا در یک شــرایط جنگ و ویژه قرار 

گرفته است.
علی اصغر عنابستانی در پاسخ به این سوال که 
باتوجــه به افزایش نرخ  ارز و طــلا در بازار و عدم 
ثبات اقتصادی در کشــور این مساله مطرح می شود 
که دولت باید تغییراتی در تیم اقتصادی خود داشته 
باشــد چقدر این گزاره را می پذیرید، گفت: بارها 

عرض کردیم که توطئه دشــمن و حرکتی که انجام 
می د هد کاملا مشــخص و مشهود است، دشمن در 
حوزه اقتصادی تلاش می کند ساختارها را از داخل 
برهم بزند و جنگ روانی ایجاد کند و از سوی دیگر 
پارامترهای اقتصــادی را بهم بریزد اما از این طرف 
قاعدتا دولت گاردی می گیرد و در مقابل تک دشمن 
باید یک پاتک داشته باشد که به نظر می رسد مناسب 

نیست.
این نماینده مجلس شــورای اســلامی ادامه 
داد: بعضا تا ما صحبت از وضعیت کشــور می کنیم، 
می گویند در جنگ هســتیم. بله جنگ هست ولی 
جنگ و شرایط ترکیبی ایجاب می کند دولت هم یک 
آرایش مناسب شرایط جنگی برای خودش طراحی 
کند، به نظر می رســد به ویژه تیم اقتصادی دولت بر 
مبنای یک شــرایط آرامی کشور را اداره می کنند؛ در 
حالی که کشــور واقعا در یک شرایط جنگ و ویژه 
قرار گرفته اســت.  وی با اشــاره به اینکه حتما تیم 
اقتصادی دولت نیاز به تغییر دارد، گفت: هماهنگی 
عناصر در این تیم کامل نیســت و آرای متفاوتی از 
عناصر این تیم بیان می شود، تصمیمات موثر اتخاذ 
نمی شود و تصمیاتی هم که اتخاذ می شود به موقع و 
در زمان متناسب عمل نمی شود یعنی همه ایرادات در 
ساختارهای اقتصادی دولت وجود دارد. البته منکر 
کار و اقدمات دولت نیستیم اما از این طرف احساس 

می کنیم حتما دولت نیاز به یک ترمیم جدی دارد.
عنابستانی یادآور شد: دولت ترمیم کابینه را از 
بانک مرکزی آغاز کرده اســت، اما در دیگر عناصر 
اقتصادی دولت هم در جهت هم آوایی، هماهنگی و 

مستحکم تر شدن و قوی تر شدن حتما باید تغییراتی 
صورت گیرد و امیدواریم دولت هرچه سریع تر این 
آرایش مناســب را انجام دهد و اجازه ندهد شرایط 
بحرانی تــر و غیرقابــل کنترل شــود و آن وقت ما 

تغییرات را ببینیم.  
وی ادامــه داد: دلســوزان توصیه هایی درباره 
بانک مرکــزی می کردند اگر یکی دوماه قبل توجه 
می شد، شاید تغییرات در بانک مرکزی می توانست 
کار را به اینجا نکشــاند در حال حاضر هم ســایر 
عناصر تیم اقتصادی دولت باید تغییر کنند، خود آقای 
رئیس جمهور با همه صداقت و دلســوزی و تلاش 
بی وقفه ای که دارد باید مســئله ضرورت استحکام 
تیم اقتصــادی دولت را درک کند و این تغییرات را 

صورت دهد.
این نماینده مجلس شــورای اســلامی اظهار 
داشت: دولت و مجلس هم آوا باهم مکرر در تعامل 
مثبت مسائلی را دنبال می کنند، قطعا اگر جمع بندی 
این شــود که دولت این شرایط را درست مدیریت 
نمی کند، مجلس براساس قانون تصمیمات مقتضی 
می گیــرد. در مجلس این مباحث مطرح اســت که 
بحث های مربوط به تغییــرات اگر از طرف دولت 
کلید نخورد، مجلس کلید بزند و از ویژگی نظارتی 
خود اســتفاده کند و اگر لازم به اســتیضاح باشــد 
تغییــرات را صورت دهد. اما امیدواریم مباحثی که 
کارشناسان و نمایندگان و همه مرتب تکرار می کنند 
و هشدارهایی که می دهند برای دولتمردان مثمر ثمر 
باشد و  قبل از این که شرایط به یک وضعیت نامناسب 

برسد، تغییرات صورت گیرد.

سرویس سیاسی- نماینــده اردبیل، نیر، نمین و 
ســرعین در مجلس شورای اســلامی با بیان اینکه به 
استیضاح مجازی وزیر بهداشت تن نمی دهیم، گفت: 
کارزار تبلیغاتی برای فشار و تهدید نمایندگان به هیچ 

وجه مورد قبول نیست.
حجت الاسلام سید کاظم موسوی با اشاره به خبر 
ارسال پیامک هایی با رویکرد فشار و تهدید نمایندگان 
مجلس و تاثیر این موضوع بر روند کار قوه مقننه، اظهار 
کرد: اســتیضاح هیچ وزیری با کمپین سازی و کارزار 

تبلیغاتی محقق نمی شود.
وی تاکیــد کرد: نمایندگان ملت باید بر اســاس 
تشخیص، تحقیق و آنچه نتیجه بررسی های آنهاست 
به یک مساله دست پیدا کنند و به آن رای بدهند و این 
موضوع را نیز از جایگاه قانونی خود انجام دهند که حق 
آنان است پس باید بتوانند آزادانه و بدون فشار، تهدید و 

نسبت های ناروا، رای و نظر خود را اعلام کنند.
عضو کمیســیون تلفیق بودجــه ۱۴۰۲ مجلس 
شورای اسلامی با تاکید بر اینکه با تهدید و فشار یک 
کانال تلگرامی بخواهند نمایندگان مجلس وزیری را 
استیضاح کنند، به هیچ وجه مورد قبول نیست، افزود: 

طرح استیضاح وزیر بهداشت در شرایطی که اولویت 
مردم، معیشت و سفره آنهاست و وزارت بهداشت هم 
چه در مهار کرونا و چه در بیمه پایه همگانی، افزایش 
تخت بیمارســتانی، اجرای طرح دارویــار، افزایش 
ظرفیت پزشکی و توزیع پزشکان متخصص در مناطق 
محروم درست عمل کرده است، موضوعی حاشیه ای 
و انحرافی اســت. حجت الاسلام موسوی عنوان کرد: 
وظیفه قانونگذاری نماینده و اقتضائات اســتقلال قوه 
مقننه این است که نماینده بتواند بدون هیچگونه فشار 
در بررســی موارد مطرح شده در پارلمان عمل کند و 
اینکه با کمپین ســازی و فشــار چند اینفلوئنسر برای 
یک موضوع مواجه شــود پذیرفتنی نیست و نباید به 

استیضاح مجازی وزیر بهداشت تن داد.
وی با تاکید بر اینکه اگر کسی می خواهد حرفی را 
به گوش نمایندگان مجلس برساند باید از طرق قانونی 
موضوع را پیگیری کند، اظهار کرد: هر کسی که گمان 
می کند ســخن یا گفته اش می تواند مشاوره ای برای 
نماینده مجلس باشد باید از طرق قانونی و منطقی حرف 
خود را به نماینده برساند تا نماینده نیز آن را با یافته های 
خود تطابق دهد و ببیند کدام یک منطقی تر و قانونی تر 

است تا همان را برگزیند اما این موضوع را نباید از یاد 
برد که در نهایت این خود نماینده است که باید درباره 
آن موضوع تصمیم بگیرد نه اینکه پیامک های ارسالی یا 
مواردی از این دست در رای دادن نماینده مجلس تاثیر 
بگذارد. نماینده اردبیل، نیر، نمین و سرعین در مجلس 
شــورای اسلامی تاکید کرد: به هر حال آنچه که من از 
طریق رسانه ها شنیده ام و کم و کیف آن را هم به طور 
دقیق نمی دانم که مبنی بر ارســال پیامک های موهن به 
نمایندگان بوده است، موضوعی است که به هیچ وجه 
قابل قبول و تایید نیســت و ما می توانیم اگر احساس 
می کنیم که باید نمایندگان مجلس طور دیگری تصمیم 
بگیرند، نظرات خود را به شیوه های متعارف به گوش 
نمایندگان برسانیم نه اینکه با مواردی این چنینی اسباب 

هزینه سازی برای کشور به وجود آوریم.
حجت الاسلام موســوی افزود: استیضاح وزیر 
بهداشت اتفاق نخواهد افتاد و اگر عده ای بر آن اصرار 
کنند، باید ۲ وزیر کابینه که مورد علاقه آقایان هســتند 
و اســتیضاح آنها هم در مجلس تهیه شده و به امضای 
جمعی از نمایندگان مجلس رسیده، اعلام وصول شده 

و در دستور کار مجلس قرار گیرد.

عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها، گفت: اینکه آقای رئیس جمهور آمار می دهند که ما یک میلیون نفر اشتغالزایی داشتیم
 مساله ای است که هم برای مردم و هم برای نمایندگان مجلس در هاله ای از ابهام قرار دارد و باید روشنگری و شفاف سازی شود. در موارد دیگر هم 

ایشان آمارهایی را مطرح می کنند که شاید برای جامعه چندان ملموس نباشد.

سرویس سیاسی- نماینــده مردم 
چابهار در مجلس گفت: در شرایطی که 
میزان تورم کشــور در برخی از شرایط 
بــه ۶۰ درصد می رســد، افزایش ۱۵ تا 
۲۰ درصدی حقوق و دستمزد کارکنان 

دولت کارساز نیست.
معین الدین ســعیدی بــا تاکید بر 
اینکه در زمان بررسی بودجه سال آینده 
و برنامه هفتم توسعه باید بهبود معیشت 
مردم به ویژه اقشار ضعیف جامعه مورد 
توجــه قرار گیرد، گفــت: با حذف ارز 

ترجیحی فشار زیادی به مردم و به ویژه دهک های پایین جامعه وارد شد.
نماینده مردم چابهار در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: البته مجلس در 
زمان بررسی لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ دولت را مکلف کرد که پس از حذف ارز 
ترجیحی، کالاهای اساسی در بستر کالابرگ الکترونیکی و با قیمت شهریور ۱۴۰۰ 
در اختیار مردم قرار گیرد. متأسفانه دولت این مصوبه را اجرا نکرده است و بخشی 

از چالش های اقتصادی ما به عدم اجرای این قانون بازمی گردد.
ســعیدی ادامه داد: بنده مخالفتی با افزایــش یارانه نقدی ندارم، اما با توجه 
به شــرایط تورمی کشــور و ضرورت کاهش رشد پایه پولی، دولت باید اعطای 

کالابرگ الکترونیکی را حتماً مورد توجه قرار دهد.
وی درباره افزایش حقوق کارکنان دولت، گفت: در شرایطی که میزان تورم 
کشور در برخی از شرایط به ۶۰ درصد می رسد، افزایش ۱۵ تا ۲۰ درصدی حقوق 
و دستمزد کارکنان دولت کارساز نیست. البته میزان افزایش حقوق کارکنان دولت 
از جمله موضوعاتی است که نیازمند بحث های کارشناسی دقیق است، اما حتماً 
باید در تعیین میزان افزایش حقوق کارکنان دولت، میزان تورم کشــور هم مورد 

توجه باشد.
ســعیدی با تاکید بر ضرورت کنترل تورم، تصریح کرد: رئیس جدید بانک 
مرکزی بحث تثبیت نرخ ارز نیمایی را مطرح کرده که محقق شــدن این مســئله 
مســتلزم آن است که میزان ســرمایه گذاری خارجی ما افزایش پیدا کند. دستگاه 
دیپلماسی ما باید فعالانه تر عمل کند. چین میلیاردها دلار در بندر گوادر پاکستان و 
هند حدود ۲۰ میلیون دلار در بندر چابهار سرمایه گذاری کرده است و ما هم باید 

توجه بیشتری به سرمایه گذاری داشته باشیم.
نماینده مردم چابهار در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: از رویکرد دولت 
در تقویت روابط با کشورهای همسایه حمایت می کنیم و الان شاهد فعال شدن 
بازارچه های مرزی هستیم، با وجود این، دیپلماسی فعال که چالش های ما با جهان 
را حل کند، نمی بینیم. تنها خط قرمز ما داشتن ارتباط با رژیم صهیونیستی است و 
هیچ گاه زیر بار آن نخواهیم رفت، اما با رعایت اصول عزت، حکمت و مصلحت 

باید با دیگر کشورهای جهان روابط مطلوبی داشته باشیم.

سرویس سیاسی- رئیس سازمان 
امور اداری و اســتخدامی کشور گفت: 
اختیارات دســتگاه های اســتانی باید 
بازنگری شود تا دســت دستگاه ها در 

استان باز باشد.
میثم لطیفی در نشست استانداران 
سراســر کشــور که در وزارت کشور 
برگزار شــد، اظهار داشت: ما موضوع 
حکمرانی استانی و محلی را در دستور 
کار قرار دادیــم به این معنا که ما باید ۶ 
اقدام را پیگیــری کنیم اگر می خواهیم 
حکمرانی مان به جای حکمرانی متمرکز و از مرکز به پیرامون باشد باید از الگوی 

حکمرانی استان و محلی تبعیت کنیم. این یک ضرورت برای ما است.
وی با بیان اینکه ۶ اقدام برای حکمرانی محلی پیش بینی شده است، گفت: 
یکی از این موارد بحث بازنگری اختیارات اســتانداران است. مصوبه ای مربوط 
به دهه ۷۰ اســت که باید بازنگری شود. ما پیش نویسی را تهیه کرده ایم و از آقای 

وزیر هم درخواستمان این است که با جدیت و سرعت بیشتری پیگیری کنند.
لطیفی در ادامه با بیان اینکه اختیارات دستگاههای استانی باید افزایش یابد، 
افزود: در این زمینه هم مصوبه ای در دهه ۹۰ دارد؛ در این زمینه کارگروهی تشکیل 
شد و آقای منصوری معاون اجرایی رئیس جمهور و همکاران وزارت کشور پیگیر 
آن هست تا دست دستگاههای استانی باز باشد.وی به تجمیع شوراهای استانی 
نیز اشاره کرد و گفت: برخی استانداران نسبت به این موضوع اشراف کامل دارند 
تا گاهی اوقات ۹۰ شــورا در استان داریم که اگر استاندار بخواهد در این شوراها 

شرکت کند عملا به کار روزمره خود هم نمی رسد.
معاون رئیس جمهور ادامه داد: درخصوص رئیس جمهور هم همین وضعیت 
را داریم، ۵۴ شورای عالی داریم که رئیس جمهور رئیس آن است و نزدیک به ۳۰۰ 
شورا در کشور داریم. همکاران ما کاری انجام دادند و به دنبال تجمیع این شوراها 
هســتیم. بســیاری از مواقع ما در جلسات هستیم و به کار روزمره مان نمی رسیم.

لطیفی گفت: اقدام چهارمی که پیگیر آن هستیم، تجمیع واحدهای استانی است. 
گاهی اوقات برخی از دستگاه ها در مرکز یک وزارتخانه است و در استان تبدیل 
به چند مجموعه شــده است. وقتی شما می خواهید شورای اداری تشکیل دهید 
حدود ۱۰۰ تا ۱۲۰ نفر در جلسه حضور دارند و عملًا تعدد پست های مدیریتی 
و تنوع کارها پیش می آید.وی با تاکید بر اینکه واحدهای استانی بایستی تجمیع 

شوند، اظهار داشت: در این زمینه پیش نویسی را تهیه کرده ایم .
وی ادامه داد: اقدام بعدی مردمی سازی امور در حکمرانی استانی است و ما 
باید برای حرکت به سمت مردمی سازی دولت، به گونه ای عمل کنیم که به جای 
اینکه دولت همه امور را انجام دهد، بخشی از امور از ظرفیت مردمی پیگیری شود.

سرویس سیاسی-سخنگوی ســازمان هواپیمایــی کشوری گفت ابلاغیه 
افزایش قیمت بلیت هواپیما صادر نشــده است و هر شرکتی که به این کار اقدام 

کند، تخلف کرده است و بنابر قانون با آنها برخورد می شود.
درحالی که اخباری مبنی بر افزایش قیمت بلیت هواپیما از ســوی برخی از 
ایرلاین ها به  گوش می رسد، سازمان هواپیمایی این موضوع را غیرقانونی می داند. 
اگرچه در ماه های اخیر زمزمه هایی از افزایش قیمت شنیده می شد، اما تا کنون خبر 

رسمی از این موضوع منتشر نشده است.
در این راســتا میراکبر رضوی -سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری- در 
گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: ابلاغیه افزایش قیمت بلیت هواپیما از طرف سازمان 
هواپیمایی صادر نشده است  و هر شرکتی که به این کار اقدام کند، تخلف کرده و 

بنابر قانون با آنها برخورد می شود.
او همچنیــن تاکید کرد: درصورتی کــه مردم با افزایش قیمت بلیت مواجه 
شــدند، حتما اعلام کنند و سازمان به این موضوع ورود خواهد کرد. سخنگوی 
سازمان هواپیمایی کشوری درباره تصمیم گیری برای تغییر قیمت بلیت نیز اظهار 
کرد: این موضوع در دســت اقدام اســت و بحث های تخصصی برای آن انجام 
می شود؛ شرکت ها درخواست افزایش قیمت دارند که در کمیته بررسی می شود 

و در نهایت ابلاغ می شود، اما هنوز چیزی ابلاغ نشده است.

سعیدی نماینده مردم چابهار  :

بخشی از چالش های اقتصادی به عدم 
اجرای قانون بازمی گردد

رئیس سازمان امور اداری و استخدامی کشور :

اختیارات استان ها باید بازنگری شود

سخنگوی سازمان هواپیمایی کشوری:

شرکتی که قیمت ها را افزایش دهد، 
تخلف کرده  است

اسناد لانه جاسوسی 

بزرگ کردیم

واکنش های احساسی

با این اقتصاد!

»آمار اشتباه« می دهند

به روسیه بچسبد

مقامات »نالایق«، 

پلمب می کنیم

خیرات دارد

صددرصد قبول داریم

الزام قانونی ندارند

اخبار ویژه ...

یوسف نوری وزیر آموزش و پرورش، در مورد عمل کردنِ وزارت آموزش 
و پرورش به مطالبه رهبری مبنی بر گنجاندن اسناد لانه جاسوسی در کتب درسی  
گفت: بخشی از این کار توسط همکاران بنده در کتب سال آینده انجام شده است. 
پویشی هم در همین راستا در برنامه »شاد« راه افتاد که نام آن HIStory است، و 
در آن سرگذشت استعمار گفته شده و از آن استقبال خوبی هم شده است. وزیر 
آموزش و پرورش در پاســخ به این که این مطالب در کتب کدام یک از مقاطع 
تحصیلی است، تشریح کرد: در کتب درسی از مقطع ابتدایی تا پایان دوره متوسطه 
اسناد لانه جاسوسی تدوین شده، ولی باید در نظر داشت که این مطالب با توجه 

به تناسب ظرفیت دانش آموزان است.  

وزیر کشــور اظهار داشــت: ما خودمان دلار را بزرگ کردیم. آمریکا با دلار 
سلطه جهانی درست کرده و روزی را خواهید دید که چگونه آمریکا فرو می ریزد 
و کاخ دلار نیز با آن ســقوط می کند. حجم بدهی آمریکا حدود ۳۰ هزار میلیارد 

دلار است و روزی خواهد رسید که سلطه دلار در اقتصاد جهان فرو می ریزد.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس به اقدام پارلمان اروپا 
علیه سپاه واکنش نشان داد. جلیل رحیمی جهان آبادی، عضو کمیسیون امنیت ملی 
و سیاست خارجی مجلس در واکنش به اقدام پارلمان اروپا علیه سپاه در توییتر 
خود، نوشت: »واکنش های احساسی، فاقد پشتوانه اجرایی و خلاف حقوق بین 
الملل و حقوق دریاها؛ راه برخورد با اقدام نادرست اروپایی ها نیست. ما بیش از 
تصویب قانون، نیازمند رایزنی با افکار عمومی جهان و کشور ها هستیم تا نقش 

سپاه را در امنیت خاورمیانه و حذف داعش شرح دهیم.«

فاضل میبدی نوشــت: آقای رئیســی! با این اقتصــاد، »کرامتی« می ماند؟ 
محمدتقی فاضل میبدی، فعال سیاســی اصلاح طلب نوشت: رییس جمهور به 
وزارت رفاه ضمن چند دســتور، گفتند کرامت انسانی حفظ شود. آقای رییس 
جمهور! رفتم قصابی گوشت در دولت شما تا این روز کیلویی ۳۲۰هزار تومان. 
خانمی با ۵۰هزارتومان گوشت خواست. قصاب گفت نمی شود گفت آشغال های 
گوشت هم خوب است. چند روز است بچه ها گوشت نخوردند. آقای رییسی 

با این اقتصاد کرامتی می ماند؟

مجتبی محفوظی، نماینده آبادان در مجلس در جریان بررسی کلیات لایحه 
بودجه ۱۴۰۲ گفت: علامت های سوال بسیار بزرگی در لایحه بودجه وجود دارد 
که برای آن ها پاسخی دیده نشده است. مجتبی محفوظی افزود: آمار ی که توسط 
رییس دولت طی دو جلسه در صحن مجلس ارائه شد، بعضاً خطا و غیر واقعی 
بوده است. ما شخص آقای رییسی را انسانی صادق و وارسته می دانیم، بنابراین 
این آمار های غیر واقعی ناشی از آماری است که اطرافیان و دولتمردان به رئیس 

جمهوری ارائه می دهند، در حالی که واقعیات  جامعه چیز دیگری است. 

تحلیل گر مسائل بین الملل تصریح کرد: واقعیت این است که بعد از جنگ 
اوکراین، میزان بی اعتمادی به روسیه حتی در میان کشور هایی مثل آلمان و فرانسه 
که موضع متعادلی نسبت به روسیه داشتند، بسیار بیشتر شده؛ لذا امکان عادی سازی 
روابط روسیه و اروپا در آینده ای نزدیک دور از ذهن است و قاعدتا در این مساله 
جنگ اوکراین خیلی مهم است؛ بنابراین من احتمال آشتی کنان روسیه و اروپا را 
در آینده ای نزدیک یعنی یکی، دو سال آینده دور از ذهن می دانم؛ هرچند معنای 
حرف من این نیست که ایران باید به روسیه بچسبد. روس ها و اروپایی ها هم دنبال 
منافع خودشان هستند و ما هم قاعدتا باید دنبال منافع خودمان باشیم. قهرمان پور 
در ادامه گفت: منافع ما این است که وارد گروه بندی های جدید سیاسی و رقابت 

جدیدی که هر روز در جهان تشدید می شود، در دو لبه تیغه قرار نگیریم. 

محمددادکان گفت: کسانی که امروز مدیر و مسئول شده اند، جلوی آینه از 
خود بپرســند، آیا اگر انقلاب نشــده بود این پست ها را به ما می دادند؟ مسئولان 
کارنامه خود را مرور کنند که برای مردم چه کار کرده اند که امروز در چنین وضعیتی 
قرار گرفته ایم؟ چرا باید کشور با این همه مشکلات اقتصادی مواجه باشد؟ چرا 
باید برخی از نخبگان و متخصصان در حاشیه باشند و کسانی بر مسند کار قرار 
بگیرنــد کــه تخصص و تعهد کافی ندارند؟ مهم ترین چیزی که یک جامعه و یا 
یک قوم را زمین می زند دروغ و افراد نالایق است. من در صداوسیما و در محضر 
میلیون ها بیننده نیز همین حرف را زدم و به آن تأکید کردم. کسانی که لیاقت پست 
و مقام را ندارند به شــکلی رفتار می کنند که اعتقادات مردم را زیر سوال می برند 
و کشــور را با چالش مواجه می کنند. در چنین شرایطی وضعیت مردم و کشور 

چه می شود؟

رئیس اتحادیه پوشاک کرج با عنوان اینکه برخی از بانوان فروشنده، پوشش 
مناسبی در محل کسب و کار خود ندارند گفت: این موضوع منجربه نارضایتی 
مسئولان استان شده است؛ لذا به مدیرانِ مجتمع های تجاری تذکر دادیم که اگر 

مشکل بی حجابی توسط اصناف حل نشود، واحد صنفی را پلمب می کنیم.

وزیر میراث فرهنگی و گردشگری با بیان اینکه بعضی ها تصورشان این است 
که اگر به دولت حمله کنند، برایشان خیرات دارد، گفت: نقد عالمانه حتما پذیرفته 

و صحیح است، اما زدن دولت اصلا کار شایسته ای نیست.

اسماعیل کوثری؛ نماینده تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: دولت قبل 
در برجام به توافق رسید. ما به تعهدات خود عمل کردیم، اما این آمریکایی ها بودند 
که به تعهدات خود عمل نکردند. ترامپ آمد و گفت من قبول ندارم و همه چیز 
را کنار گذاشت! حال چه چیزی باعث شده دوباره به دنبال برجام آمدند؟ برجام 
اگر دوباره ادامه پیدا کند که ما آن را صد در صد قبول داریم، بیایند و به تعهدات 

خود عمل کنند، تحریم ها را بردارند تا مذاکره صورت بگیرد و ادامه پیدا کند.

مشــاور ســابق ظریف با بیان این که هدف پارلمان اروپا از تحریم ســپاه، 
جمهوری اســلامی ایران اســت، گفت: تصور نمی کنم اروپایی ها آماده باشند 
کــه گام های عملی و فراتر بردارنــد، حتما متوجه تبعات و پیامد های منفی این 
موضوعات هســتند. دیاکو حسینی درباره اقدام پارلمان اروپا برای تحریم سپاه 
گفت: این موضوع در پارلمان اروپا مطرح شده، اما مصوبات آن الزام قانونی برای 
دولت های اروپایی ایجاد نمی کند که به چنین سمتی حرکت کنند. وی خاطرنشان 
کرد: تصمیماتی که در پارلمان اروپا گرفته می شود، پیرامون لابی هایی است که 
ایجاد شده؛ این لابی ها نیز از زمان ناآرامی ها در ایران و اتهاماتی که درباره جنگ 
اوکراین علیه ایران وارد کردند، آغاز شــده که انتظار می رفت چنین بحثی مورد 
استقبال قرار گیرد. این پژوهشگر مسائل استراتژیک همچنین بیان کرد: دولت های 
اروپایی تحت فشار و لابی های مرتبط با افکار عمومی تصمیم می گیرند؛ بنابراین، 

انتظار می رود دولت های اروپایی واقع بینی بیشتری داشته باشد.

دولت باید مسائل موجود در کشور را اولویت بندی کرده و براساس آن نسبت 
به تدوین بودجه اقدام کند، برای مثال اکنون در کشــور ما مساله بهداشت یک 
اولویت اساسی و مهم است، آموزش و پرورش یکی از موضوعات بسیار مهم 
اســت یا اینکه ورزش و تندرستی یکی دیگر از موضوعات دارای اهمیت است.

سه شنبه ۴ بهمن ۱۴0۱ ، 2 رجب ۱۴۴۴ ،2۴ ژانویه 202۳، شماره ۴۱۳۹، صفحهسیاسی


